
	 	 	 	 	 	 	 	 	 Den 10. november 2020


Kære Kåre Mia Nyegaard og Thommy Petersen


Vi skriver til jer som medlemmer af Socialudvalget, og i ønsket om at indgå i dialog om 

kommunens handicapområde, specifikt den del af handicapområdet, der omhandler voksne med 

udviklingshandicap, der bor i kommunens botilbud.


Henvendelsen er et ønske om at mødes med jer, med henblik på at drøfte de udfordringer, 

der præger botilbudsområdet for voksne udviklingshandicappede. 

Vi er af den overbevisning at vi, til gensidig gavn, kan bidrage med vigtig viden om de 

faktiske forhold. 

Botilbudsområdet for voksne udviklingshandicappede i Københavns Kommune er under massivt 

pres.


Lad os give nogle eksempler:


• Personalenormeringen er løbende blevet reduceret ved, hvert år, at nedjustere de 

aktivitetsbaserede takster (varme hænder). Særligt i 2019 blev der gennemført en voldsom 

reduktion.


• Personalegennemstrømningen er meget høj, både blandt ledere og øvrige medarbejdere.


• Sygefraværet er højt.


• Det er vanskeligt at rekruttere fagligt kvalificeret personale.


• Borgere modtager ikke den støtte, som de efter myndigheden er vurderet til, og som de i flg. 

Serviceloven har krav på.


6-by nøgletallene bekræfter desværre med al tydelighed, at kommunens serviceniveau ligger 

lavest, og Socialborgmesteren har ved adskillige lejligheder bekræftet at handicapområdet 

mangler mere end 300 mio. kr. for at kunne løfte serviceniveauet til et gennemsnit af de seks 

kommuner.


Der tegner sig et billede af et område, der er under alvorligt nedbrud. Ledere og medarbejdere 

flygter fra de dårlige vilkår, men det er ikke en mulighed vor vores pårørende. Derimod er det et 

faktum at deres vilkår igen og igen bliver forringede, at de lægger krop og sjæl til 

uforudsigelighed, kaos, manglende personale, manglende faglighed mv. 


Hvordan er det kommet så vidt?


Hvordan kan det være, at mennesker med udviklingshandicap i Københavns Kommune skal have 

ringere levevilkår end andre borgere i kommunen?


Hvor bliver det socialpolitiske engegement af?


Hvordan kan det være, at de udviklingshandicappede fylder så lidt i den politiske debat?




Hvordan kan vi, ved fælles engagement og indsats, dæmme op for det stadige forringelser?


Vi er klar til en dialog og vil gerne bidrage med vores viden - og afventer en invitation fra jer.


Med venlig hilsen 


På vegne af Handicapaktivisterne


Mitzie Pitzner 


mitzie.pitzner@gmail.com


Tlf. 20550020


Hanne Sørensen


hk@somersault.dk


Tlf. 27470000



